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Ledamöter Anders Göransson (S) Ordförande 
Lars Rottem Krangnes (C) Vice ordförande 
Magnus Palm (MP) 2:e vice ordförande 
Britten Lagerkvist Tranströmer (S) 
Jörgen Gyllenblad (S) 
Anna-Karin Lindahl (S) 
Frida Nehrfors Hultén (V) 
Anki Almqvist (V) 
Jonas Nilsson (M) 
Mikael Igelström (M) 
Therese Lindström (M) §§9-22, §§28-35 
Martin Westmont (SD) §§9-22, §§28-35 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Anna Roos (M) §§1-8 ersätter Therese Lindström (M) 
Ulf Wester (SD) §§1-8 ersätter Martin Westmont (SD) 
 

Ersättare Erik Pedersen (S) 
Amanda Hansson Åkerlind (S) 
Vidar Jakobinuson Lindgren (S) §§8-22, §§28-35 
Kerstin Axelsson (S) 
Elsa Wiberg (S) 
Nina Brisman (V) 
Bo Strömberg (M) §§8-22, §§28-35 
Anna Roos (M) §§9-22, §§28-35 
Ulf Wester (SD) §§9-22, §§28-35 
Johan Lisspers (L) §§8-22, §§28-35 
Marko Janicic (C) 
Erik Ehrs (KD) 
 

Övriga närvarande Andrea Ax Karlsén Nämndsekreterare 
Snorre Berglund Stadsdelsdirektör 
 

Justerare Lars Rottem Krangnes 
 

Datum för justering 2025-06-19 
 

Paragraf §§1-22, §§28-35 
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§ 1 
Val av justerare och datum för justering  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordförande Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordförande Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 19 juni 2025. 
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§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer föredragningslistan. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 7 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av protokoll och 
lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations sammanträde 2025-
05-27, 2025-06-03 och 2025-06-17 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga protokollen till handlingarna. 
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§ 8 
Allmänhetens frågestund  

Sammanfattning av ärendet  
En grupp medborgare presenterade sitt medborgarförslag om 
alkoholförbud på Hornsgatan. 
 
Två medborgare pratade om de planerade byggnationerna vid 
Münchenbryggeriet. 
 
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om tennisbana i 
Pålsundsparken. 
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§ 9 
Inkomna medborgarförslag maj 2025  
SÖD 2025/50 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag – Belysning av bergvägg nedom Globala 
gymnasiet längs Hornsgatan, SÖD 2025/440, överlämnas till 
trafiknämnden. 
 
2. Medborgarförslag – Odlingslotter i Johan Helmlich Romans park, 
SÖD 2025/442, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
3. Medborgarförslag – Göra om grusplan i Pålsundsparken till 
tennisbana, SÖD 2025/465, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
4. Medborgarförslag – Offentlig toalett i Rosenlundsparken vid 
sommarpaviljongen, SÖD 2025/480, överlämnas till trafiknämnden. 
 
5. Medborgarförslag – Begäran om alkoholförbud utanför 
Hornsgatan 186, SÖD 2025/481, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
6. Medborgarförslag – Anlägga tennisbana i samband med 
renoveringen av Pålsundsparken i Hornstull, SÖD 2025/500, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
7. Medborgarförslag – Förtur för bostadslösa barnfamiljer i 
bostadskön, SÖD 2025/530, överlämnas till Bostadsförmedlingen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under maj månad har sju medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/50-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Inkomna 
medborgarförslag maj 2025 
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• SÖD 2025/50-1.3 1. Medborgarförslag - Belysning av 
bergvägg nedom Globala gymnasiet längs 
Hornsgatan_Bortredigerad 

• SÖD 2025/50-1.2 2. Medborgarförslag - Odlingslotter i 
Johan Helmich Romans park_Bortredigerad 

• SÖD 2025/50-1.1 3. Medborgarförslag - Göra om grusplan i 
Pålsundsparken till en tennisbana_Bortredigerad 

• SÖD 2025/50-1.4 7. Medborgarförslag - Förtur för 
bostadslösa barnfamiljer i bostadskön_Bortredigerad 

• SÖD 2025/50-1.5 6. Medborgarförslag - Anlägga tennisbana 
i samband med renoveringen av Pålsundsparken i 
Honrnstull_Bortredigerad 

• SÖD 2025/50-1.6 5. Medborgarförslag - Begäran om 
alkoholförbud utanför Hornsgatan 186_Bortredigerad 

• SÖD 2025/50-1.7 4. Medborgarförslag - Offentlig toalett i 
Rosenlundsparken vid sommarpaviljongen_Bortredigerad 
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§ 10 
Medborgarförslag - Skolgård i parken mellan 
Södermalmsskolan och S:t Paulsgatan  
SÖD 2025/134 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att parken mellan Södermalmsskolan och Sankt Paulsgatan, 
Sankt Paulsparken, ska återgå till att vara skolgård. 
Förslagsställaren menar att det är oförsvarbart att parken inte 
används som skolgård, detta i en tid när barn rör sig lite och riskerar 
att drabbas av obesitas. 
 
Mot bakgrund av att stadsdelsnämnden 2018 beslutat att genomföra 
parkupprustningen i enlighet med framtaget program, där 
huvudsyftet var att erbjuda möjlighet till aktivitet för flera grupper 
samt att staden investerat närmare 23 mnkr på parkens förnyelse, 
anser förvaltningen att det inte är aktuellt att återställa Sankt 
Paulsparken till tidigare skick. Det är också i detta sammanhang 
viktigt att påpeka att Sankt Paulsparken är en allmän park som ska 
kunna användas alla medborgare och inte bara av 
Södermalmsskolans elever. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/134-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/134 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/134-6 Bilaga, SÖD 2025_134 
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§ 11 
Medborgarförslag - Sandning i Tantolundens 
hundrastområde  
SÖD 2025/138 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att sprida ut sand över Tantolundens hundrastområde. I förslaget 
berättar förslagsställaren att rastområdet är lerigt och smutsigt när 
marken inte är frusen och föreslår därför att ett lass med sand sprids 
ut över området. 
 
I Tantolundens naturvårdsplan anges att målbilden för den aktuella 
ytan är att bibehålla de öppna gräsytorna men med större mångfald 
bland växter och rik blomning för pollinatörer. Vidare anges att det 
i den öppna ytan ska finnas död ved som förutom att fungera som 
substrat för vedlevande insekter även ska fungera som lekelement 
för hundar. 
 
Att sprida ut sand på gräsytan kommer enligt förvaltningen att ändra 
karaktären på området och skilja den från parkens övriga delar. 
Sand på ytan är heller inte förenligt med naturvårdsplanens målbild 
för området, vilket är ytterligare ett argument till varför 
förvaltningen anser att medborgarförslaget inte är lämpligt att 
genomföra. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/138-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/138 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/138-6 Medborgarförslag - Sandning i 
hundrastgården Gropen i Tantolunden_Bortredigerad 
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§ 12 
Medborgarförslag - Medhavd alkohol i Lusthuset, 
Hornstulls servicehus  
SÖD 2025/420 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har tagit emot ett medborgarförslag 
gällande rätten att dricka egen medtagen alkohol i Lusthuset i 
Hornstulls Servicehus vid vissa tillfällen. Förvaltningen är positiv 
till idén, men noterar att Lusthuset fungerar både som en öppen 
träffpunkt (där alkohollagens strikta regler om serveringstillstånd 
och förvaringsförbud gäller på grund av yrkesmässig försäljning av 
lättdrycker) och som ett särskilt boende. 
 
För särskilda boenden finns sedan år 2012 ett undantag i 
alkohollagen som tillåter servering av alkohol till boende utan 
serveringstillstånd. Förvaltningen föreslår därför att nämnden ger 
förvaltningen i uppdrag att ta fram ett tidsbegränsat 
dispositionsavtal för att tydliggöra när Lusthuset används som 
öppen träffpunkt respektive de boendes "förlängda vardagsrum", 
med utvärdering vid årsskiftet 2025/2026. Avtalet ska inkludera 
regler för alkoholhantering på särskilda boenden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(bilaga). 
 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) ställde sig bakom Anders Göransson m.fl. (S), Frida 
Nehrfors Hultén m.fl. (V) och Magnus Palms (MP) särskilda 
uttalande. 
  

Ersättaryttrande 
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Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Anders Göransson m.fl. (S), Frida 
Nehrfors Hultén m.fl. (V) och Magnus Palms (MP) särskilda 
uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/420-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag - 
möjligheten att medföra egen alkohol till Lusthuset i 
Hornstulls Servicehus 

• SÖD 2025/420-8 Medborgarförslag - Medhavd alkohol i 
Lusthuset, Hornstulls Servicehus_Bortredigerad 

• SÖD 2025/420-9 Komplettering till 
medborgarförslag_Bortredigerad 
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Södermalm 

2025-06-17 
Ärende 12 

Medborgarförslag - Medhavd alkohol i 
Lusthuset, Hornstulls servicehus 

 
Anders Göransson med flera S 

Frida Nehrfors Hultén med flera V 
Magnus Palm MP 

     
Särskilt uttalande 
Vi vill vi se en återgång till den tidigare ordningen, när de äldre kunde välja öl, vin och 
emellanåt en nubbe vid högtidliga tillfällen. Det här är ett steg i rätt riktning. Vi vidhåller 
samtidigt att en stadsövergripande översyn är önskvärd av lagstiftning som styr 
regelverket för alkoholförtäring på träfflokaler. 
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§ 13 
Revidering av delegationsordning för Södermalms 
stadsdelsnämnd  
SÖD 2025/450 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd beslutar att revidera 
delegationsordningen i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
2. Reviderad delegationsordning ersätter delegationsordning 
beslutad 2024-10-17 § 13. 
 
3. Delegationsordningen börjar gälla från och med 2025-07-01. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Med anledning av nya socialtjänstlagen och ny chefsstruktur i 
Stockholms stad har samtliga stadsdelsnämnder behov av 
uppdatering av dess nu gällande delegationsordningar. 
Förvaltningens förslag till ändringar redovisas i ändringsbilaga samt 
utkast till delegationsordning med spårändringar. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/450-1 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande - 
Revidering av delegationsordning för Södermalms 
stadsdelsnämnd 

• SÖD 2025/450-5 Ändringsblad 
• SÖD 2025/450-6 Delegationsordning Södermalms 

stadsdelsnämnd med spårändringar 
• SÖD 2025/450-7 Delegationsordning Södermalms 

stadsdelsnämnd 
• SÖD 2025/450-4 Delegationsordning Södermalms 

stadsdelsnämnd oktober 2024 
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§ 14 
Delegation enligt Lagen om vård av missbrukare i vissa 
fall (LVM) samt förordnande enligt Lagen om vård av 
unga (LVU) och Lagen om placering av barn i skyddat 
boende  
SÖD 2025/519 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd delegerar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt 
LVM 45 § 1 och 2 st. inom nämndens eget ansvarsområde. 
 
2. Södermalms stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt 
LVU § 43 1 st. 2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 
 
3. Södermalms stadsdelsnämnd förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat boende eller 
om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § lagen om placering 
av barn i skyddat boende inom nämndens eget ansvarsområde. 
  
Abdelaziz Abdelsaid Maria Johansson 
Ann Dahlgren Maria Sjölin 
Anna Lago-Lengquist Marimba Roney 
Anna-Stina Wilhelmsson Maya Heckscher 
Antonio Lucumi Bracamonte Millicent Reyes Cofre 
Daniel Colegate Mohamud Abdi Osman 
Elin Orvik Nicolina Wallmark 
Emma Nikolaou Nina Kosari 
Eva Thomasson Petra Tietz 
Felicia Narvaez Adolfsson Philip Lindholm 
Feryal Lövström Sanna Eriksson 
Frida Allertz Sandra Nilsson 
Johanna Kumblad Sandra Qvist 
Johanna Nilsson Sara Zia 
Katrin James Susanne Bohlin 
Lena Svärd Therese Nilsson 
Liliana Pellegrino Therese Travis 
Linda Backe Ulrika Gresnes 
Lis-Mari Boija Veronica Blomqvist 
Lisen Bäck Victoria Scherman 
Malin Karlsson Ylva Engelbrektsson 
  Ylva Westerdahl 
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Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 
familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar 
ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 
polishandräckning enligt LVM, LVU och begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat boende eller 
om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § Lagen om placering 
av barn i skyddat boende. Detta beslut överlämnas sedan till 
stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/519-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
Lagen om placering av barn i skyddat boende 

• SÖD 2025/519-1 §14 den 20 maj 2025, Socialnämnden 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat bo 

• SÖD 2025/519-1.1 Tjänsteutlåtande - Delegation enligt 
LVM samt förordnande enligt LVU och lagen om placering 
av barn i skyddat boende(2087630) 
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§ 15 
Årsrapport 2024 från Stadsrevisionen  

Yttrande gällande årsrapport RVK 2025/56 
SÖD 2025/322 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på revisorernas årsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisorerna för Södermalms stadsdelsnämnd har avslutat revisionen 
för nämndens verksamhet 2024. Deras årsrapport redovisar resultat 
och bedömningar av revisionsårets granskningar samt hur nämnden 
tagit tillvara rekommendationer från tidigare års granskningar. 
 
Revisionskontoret bedömer att nämnden i allt väsentligt ha bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt sätt. Från ekonomisk synpunkt 
bedöms nämnden ha bedrivit verksamheten på ett tillfredsställande 
sätt. Vidare bedöms nämndens styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten i huvudsak ha varit tillräcklig och räkenskaperna 
bedöms vara upprättade i enlighet med stadens anvisningar. 
Revisorernas uppföljning visar också att nämnden i huvudsak har 
vidtagit åtgärder utifrån tidigare års rekommendationer. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/322-2 (Godkänd - R 1) Yttrande på revisorernas 
årsrapport 2024 

• SÖD 2025/322-1 Årsrapport Södermalm 2024 
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§ 16 
Upprustning av lekparken Tågparken i Tantolunden - 
godkännande av utformning och genomförande  
SÖD 2025/433 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
utformning och genomförande för upprustning av lekparken 
Tågparken i Tantolunden. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Programmet för Tantolunden, som stadsdelsnämnden godkände och 
beslutade om att genomföra i september 2022 (SÖD 2022/795), 
pekar ut att parkens lekplats är i behov av upprustning. Under våren 
2023 hölls därför medborgardialoger om lekparken där totalt 97 
svar kom in. Parallellt genomfördes två barndialoger med två olika 
förskolor. Dialogerna låg sedan som grund till ett fördjupat program 
för lekparkens upprustning som togs fram under sommaren och 
hösten 2023. Projektering av bygghandlingar påbörjades därefter 
och slutfördes våren 2024. Den kommande byggnationen planeras 
att genomföras under hösten 2025 och våren och sommaren 2026. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/433-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/433 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/433-2 Bilaga 1 Tantolundens lekplats program 
• SÖD 2025/433-2.1 Bilaga 2 Markplaneringsplan Tågparken 
• SÖD 2025/433-2.2 Bilaga 3 Planterings- och utrustningsplan 

Tågparken 
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Södermalm 

2025-06-17 
Ärende 16 

Upprustning av lekparken Tågparken i 
Tantolunden - godkännande av utformning och 

genomförande 
 

Anders Göransson med flera S 
Frida Nehrfors Hultén med flera V 

Magnus Palm MP 
     

Särskilt uttalande 
Det är glädjande att den totala lekytan ändras från dagens cirka 360 kvadratmeter till 
cirka 1 220 kvadratmeter. Det är bra och viktigt att barn och förskola fått vara med i 
framtagandet av förslaget. Vi gillar att det knyter an till järnvägen och att det innehåller 
både naturlek och återbruk. Kort sagt. Det finns mycket att glädja sig över och vi ser fram 
emot invigningen sommaren 2026.  
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§ 17 
Månadsrapport maj 2025  
SÖD 2025/455 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för maj 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per maj med helårsprognos visar på ett överskott om 
35,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden något högre jämfört med samma period föregående år. 
Statistik för senaste rullande 12 månader var i april 2025 7,04 
procent vilket är något högre jämfört med förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 27,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 18,0 mnkr och stadsmiljöverksamhet 
ett underskott om -10,0 mnkr. Övriga verksamheter prognostiserar 
en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som förväntas öka under året. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/455-1 SÖD 2025/455 
• SÖD 2025/455-2 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2025 
• SÖD 2025/455-2.3 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2025 
• SÖD 2025/455-2.2 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2025 
• SÖD 2025/455-2.1 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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§ 18 
Skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet - Stadsdelens klimat- och miljöarbete  
SÖD 2025/297 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att 
återkomma med förslag på hur vi kan kartlägga och tillgängliggöra 
det pågående klimat- och miljöarbetet i stadsdelen. 
 
Stadens klimathandlingsplan beskriver vad Stockholms stad 
behöver göra för att genomföra en rättvis omställning för ett 
Stockholm utan globalt klimatavtryck. Miljöprogram 2030 pekar ut 
de övergripande klimatmålen där det ena är En rättvis och 
inkluderande omställning. Programmet identifierar också ett antal 
utvecklade arbets- och förhållningssätt som är viktiga 
framgångsfaktorer för att målen ska kunna nås. Där det bland annat 
handlar om att förstärka samverkan med invånare, näringsliv, 
civilsamhälle, akademi och att inspirera till engagemang och 
handling genom effektiv kommunikation. 
 
Att kartlägga och tillgängliggöra vad vi gör på miljö- och 
klimatområdet är ett utmärkt sätt att inspirera till engagemang och 
handling genom effektiv kommunikation. Där framtagandet av 
förslag kan vara en del i årliga arbetet att uppdatera vår lokala 
handlingsplan. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med nämndsammanträdet den 20 mars 2025 gav 
Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 
bereda en skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet kring stadsdelens klimat- och miljöarbete. I skrivelsen 
ges förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag på hur 
nämnden, med hjälp av feriejobbande unga, kan kartlägga och 
tillgängliggöra det pågående klimat- och miljöarbetet i stadsdelen. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att skrivelsen har ett positivt anslag då 
den föreslår att nämndens omfattande klimat- och miljöarbete, i 
bland annat den offentliga miljön, kartläggs och tillgängliggörs med 
hjälp av feriearbetande ungdomar. 
 
För att kartlägga och tillgängliggöra miljöarbetet i parkmiljön krävs 
enligt förvaltningen kunskap om hur de olika insatserna är 
utformade för att kunna kartlägga dessa. Det kan exempelvis gälla 
dagvattenbäddar och sandblottor för bin som för ett ovant öga kan 
vara svåra att urskilja från parken i övrigt. Om feriearbetande 
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2025-06-17 

ungdomar ska arbeta med ovannämnda kartläggning måste 
förvaltningen kunna erbjuda arbetsledning och handledning i en 
omfattning som förvaltningen inte bedömer vara möjlig av 
resursmässiga skäl. 
 
En annan utmaning, som gäller tillgängliggörande av information, 
är enligt förvaltningen att nämnden inte råder över de sidor på 
stadens hemsida som skulle kunna vara aktuella att lägga in önskad 
information på då det är miljö- och hälsoskyddsnämnden som 
administrerar dessa. Enligt förvaltningen finns det därmed inte i 
nuläget en naturlig kanal att lägga ut specifik information om 
nämndens miljöarbete på. 
  

Förslag till beslut 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag till beslut 
(bilaga) och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde majoritetens förslag till 
beslut mot förvaltningens förslag till beslut och konstaterade att 
Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet med majoritetens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/297-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/297 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/297-1 Skrivelse (S), (V), (MP) Stadsdelens 
klimat- och miljöarbete 
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Södermalm 

2025-06-17 
Ärende 18 

Skrivelse från Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och miljöpartiet – 

Stadsdelens klimat och miljöarbete 
 

Anders Göransson med flera S 
Frida Nehrfors Hultén med flera V 

Magnus Palm MP 
     

Förslag till beslut  
Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med förslag på hur vi kan kartlägga 
och tillgängliggöra det pågående klimat- och miljöarbetet i stadsdelen.  
 
Stadens klimathandlingsplan beskriver vad Stockholms stad behöver göra för att 
genomföra en rättvis omställning för ett Stockholm utan globalt klimatavtryck. 
Miljöprogram 2030 pekar ut de övergripande klimatmålen där det ena är En 
rättvis och inkluderande omställning. Programmet identifierar också ett antal 
utvecklade arbets- och förhållningssätt som är viktiga framgångsfaktorer för att 
målen ska kunna nås. Där det bland annat handlar om att förstärka samverkan 
med invånare, näringsliv, civilsamhälle, akademi och att inspirera till 
engagemang och handling genom effektiv kommunikation. 
Att kartlägga och tillgängliggöra vad vi gör på miljö- och klimatområdet är ett 
utmärkt sätt att inspirera till engagemang och handling genom effektiv 
kommunikation. Där framtagandet av förslag kan vara en del i årliga arbetet att 
uppdatera vår lokala handlingsplan.  
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§ 19 
Fyllnadsval av ersättare i Södermalms stadsdelsnämnds 
sociala delegation år 2025  
SÖD 2024/1199 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser Charlotta Ström (V) till ersättare 
i sociala delegationen från och med 2025-06-19. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sociala delegationen är ett utskott till stadsdelsnämnden som har till 
uppgift att på nämndens vägnar besluta i individärenden. Enligt 
instruktionen för sociala delegationen ska utskottet bestå av sju 
ledamöter och fyra ersättare som väljs för ett kalenderår i taget. 
Nina Brisman (V) har avsagt sig sin plats som ersättare i 
Södermalms stadsdelsnämnd från och med 2025-06-18, och därmed 
är en ersättarplats i sociala delegationen vakant och fyllnadsval ska 
hållas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2024/1199-7 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Fyllnadsval av ersättare i Södermalms sociala delegation 
2025 
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§ 20 
Remiss - Motion om att tillämpa färgad asfaltering och 
ljusa trottoarer för ökad attraktivitet och mildare 
temperaturer i gaturummet, KS 2025/289  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/289 
SÖD 2025/248 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Destiny Zandi Lindgren (KD) om att tillämpa färgad asfaltering och 
ljusa trottoarer för ökad attraktivitet och mildare temperaturer i 
gaturummet. I motionen föreslås att kommunstyrelsen ges i uppdrag 
att utreda hur ljusare färgsättning av körbanor och trottoarer på ett 
kostnadseffektivt sätt kan bli ett möjligt alternativ i utvecklingen av 
stadens gaturum. 
 
Eftersom motionens förslag omfattar körbanor och trottoarer 
konstaterar stadsdelsförvaltningen att förslaget i första hand berör 
gatumarken vilken trafiknämnden ansvarar för. 
 
Förvaltningen saknar kunskap om hur färgpigment i asfalt kan bidra 
till svalare temperaturer och ljusare omgivning men anser att olika 
metoder som kan bidra till att mildra effekterna av ett varmare 
klimat är värda att undersöka vidare. 
 
Vilket också anges i motionen är det viktigt att trafiksäkerheten och 
tillgängligheten för bland annat synskadade beaktas vid en eventuell 
utredning av förutsättningarna att tillföra asfalten färgpigment. Det 
är enligt förvaltningen även viktigt att utreda konsekvenserna av 
ljusare asfalt i stadsmiljön ur estetisk synvinkel. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
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Jonas Nilsson m.fl. (M) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes 
(C) särskilda uttalande. 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) 
särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/248-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/248 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/248-1.1 Motion om att tillämpa färgad asfaltering 
och ljusa trottoarer för ökad attraktivitet och mildare 
temperaturer i gaturummet 
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2025-06-17 

Ärende 20 
 
Remiss - Motion om att tillämpa 
färgad asfaltering och ljusa 
trottoarer för ökad attraktivitet 
och mildare temperaturer i 
gaturummet, KS 2025/289 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 
Lars Rottem-Krangnes (C) 

 
 
Särskilt uttalande och ersättaryttrande 
 
Kristdemokraterna och Centerpartiet Södermalm håller med Destiny Zandi Lindgren om att 
det är värt att undersöka valet av pigment i stadens asfalt. Författaren ger flera exempel på 
städer som redan idag gjort medvetna val i frågan vilket minskar risken för och skadliga 
effekterna av värmeböljor. Även om Stockholm är nordligt beläget har även vi upplevt 
värmeböljor och dess tydliga påfrestningar. Det hade gynnat stadens invånare om dessa 
extremare perioder kunde mildras. Att spara pengar på gatubelysning genom att använda 
ljusare toner är positivt; vidare vill vi även lyfta att det kan även vara trygghetsskapande att 
öka synligheten i gatumiljön. Likt författaren tar upp instämmer vi i att frågan bör noga 
analyseras utifrån dess effekter för framförallt synskadade, utifrån trafiksäkerhet allmänt och 
kostnadseffektivitet. Slutligen sluter vi upp bakom förvaltningens och författarens betoning 
på att valet av pigment och färg bör ta stor hänsyn till dess estetiska inverkan på gatumiljön 
och ska passa med Stockholms befintliga färgsättning. Vi ska ta tillvara på vår vackra stad 
och undersöka hur vi kan göra den ändå bättre. 
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§ 21 
Remiss - Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031, KS 
2025/145  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2025/145 
SÖD 2025/285 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen den 17 mars 
2025 fått en remiss för yttrande senast den 23 juni 2025. Planen 
utgår från målet Ett giftfritt Stockholm i Stockholms stads 
miljöprogram 2030 och delmålet ”Minskad användning och 
spridning av skadliga ämnen”. Detta är Stockholm stads tredje 
kemikalieplan i ordningen. 
 
Kemikalieplanen 2025-2031 syftar till att konkretisera vilka 
åtgärder som behöver vidtas av stadens verksamheter för att nå 
miljöprogrammets mål. Uppdelat på sju 
verksamhetsområden/kapitel presenteras vad som ska göras, vilken 
verksamhet som är ansvarig och när åtgärderna ska vara utförda. De 
grundläggande principerna för stadens kemikaliearbete är således 
att utfasningsämnen ska fasas ut från staden och att prioriterade 
riskminskningsämnen bara ska användas om man kan säkerställa att 
användningen är säker. 
 
Den nya kemikalieplanen har kortats ner och har fokus på att 
beskriva åtgärderna. Den beslutade planen kommer sedan att 
kompletteras med fördjupade texter, vägledningar och framtagna 
rapporter i en digital publicering på stadens webb. 
 
Varje nämnd och bolag är ansvariga för sitt eget arbete, men 
specialkompetens för att göra korrekta bedömningar och 
avvägningar krävs för dessa frågor. Förvaltningen har de senaste 
åren bland annat verkat för en korrekt hantering av kemikalier, samt 
uppdatering av verksamheternas kemikalieinnehav i stadens 
kemikaliehanteringssystem Chemsoft. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
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Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Therese Lindgren (M) samt Anne-Lie Elfvén (L) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C), Jonas 
Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvéns (L) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/285-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/285 
• SÖD 2025/285-1.3 Bilaga - Stockholms stads kemikalieplan 

2025-2031 
• SÖD 2025/285-1.1 Framställan - Stockholms stads 

kemikalieplan 2025-2031 
• SÖD 2025/285-1.2 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 

kemikalieplan 2025-2031 
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Södermalms stadsdelsnämnd  

250617   
 
Ärende 21  
Remiss av Stockholms stads 
kemikalieplan 2025–2031  

Lars Rottem Krangnes (C) 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 

Förslag till beslut  

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen  

2. Att därutöver anföra:  

Vi välkomnar att staden tar fram en ny kemikalieplan för åren 2025–2031. Vi vill dock 
fokusera ytterligare på Stockholms stads hantering av PFAS, eftersom dessa så kallade 
"evighetskemikalier" är extremt svåra att bryta ner och utgör ett stort hot mot både miljö och 
folkhälsa. Trots att den föreslagna planen har satt upp målet att minska användningen och 
spridningen av dessa ämnen, ser vi inte tillräckligt tydliga åtgärder eller prioriteringar för att 
nå detta mål. 

PFAS har under åren använts i allt från impregnering av textilier och kokkärl till släckskum 
vid brandövningar. Forskning visar att flera av dessa ämnen är cancerframkallande, 
reproduktionsstörande och skadar både djur och människor. Dessutom sprids PFAS lätt i 
miljön och ackumuleras i både vatten och mark, där ämnet kan stanna kvar under mycket lång 
tid. Att städa upp efter dessa utsläpp är inte bara tekniskt komplicerat utan också enormt 
kostsamt för staden. Trots de uppenbara farorna ser vi hur PFAS fortsätter att spridas inom 
Stockholms stad, bland annat genom dagvatten och avloppsvatten.  

Vi anser att staden måste ta ett mycket större ansvar för att fasa ut dessa ämnen och minska 
deras spridning. Enligt stadens egen kemikalieplan ska upphandlingar och inköp vara fria från 
PFAS och liknande ämnen, men uppföljningen och genomförandet av detta mål anser vi har 
varit otillräckligt. 

Våra partier vill se skärpt tillsyn och kontroll av verksamheter som riskerar att släppa ut 
PFAS i miljön, inklusive identifiering av de största utsläppskällorna. Vi ser även behovet av 
skarpare riktlinjer och krav vid upphandling av varor och tjänster med tydligt fokus på att 
eliminera PFAS. Det behövs även särskilda satsningar på att rena vatten och jord från PFAS, 
med hjälp av ny och innovativ teknik, i samarbete med forskare och miljöexperter. 

Vi prioriterar att alla stockholmare ska ha rätt till en giftfri miljö. Detta är inte bara en fråga 
om folkhälsa, utan också om rättvisa och ansvar. De mest utsatta grupperna, såsom barn och 
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kvinnor i barnafödande ålder, påverkas i högre grad av dessa ämnen. Stockholms stad bör 
höja ambitionen i sitt arbete för att eliminera PFAS från stadens verksamheter och miljö.  

Sida 35 (49)



 
 
 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-17 

§ 22 
Remiss - Riktlinjer för ansökan och placering i förskola 
och pedagogisk omsorg i Stockholms stad  

Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2025/482 
SÖD 2025/327 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen med följande tillägg: 
 
Staden och den kommunala förskolan har ett vidare ansvar än de 
enskilda förskolorna. En enskild förskola har ansvar för de barn 
som går i deras skola. Staden måste sörja för alla barn. Det här är en 
fundamental skillnad som i än högre grad än idag borde prägla 
stadens framtida förskoleplanering. 
 
Ett sätt att förfina stadens uppföljningsmetoder och samtidigt 
underlätta föräldrarnas val vore att se över den nuvarande 
uppdelningen i kommunala och fristående förskolor. Staden borde 
undersöka möjligheten att låta idéburna och icke-vinstdrivna 
förskolor bilda en egen kategori. 
 
Den som idag går in på Stockholms stad sida Hitta förskola och 
klickar i Södermalm kan välja mellan 113 förskolor. För att 
underlätta valet går det dessutom att söka på geografi och/eller 
organisationsform. I det senare fallet finns tre underkategorier: 
Kommunalt (47), Fristående (53) eller Fristående 
(föräldrakooperativ) (13). 
 
I gruppen Fristående ingår både Katarina Västra Förskola, en 
idéburen verksamhet med en enda förskola, och Pysslingen med 
över 100 förskolor över hela landet. De senare är en del av 
AcadeMedia, en börsnoterad koncern som är ett av Sveriges största 
utbildningsföretag. Att båda dessa förskolor ingår i samma kategori 
gör att vi får en disparat grupp där risken är stor att skillnader inte 
tydliggörs, både vad gäller resultat och nöjdhet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tagit fram förslag till nytt styrdokument för 
ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad. Riktlinjerna, som föreslås ha namnet Riktlinjer för 
ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad, ska ersätta nu gällande Regler för intagning och 
plats i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad (Dnr KS 
2018/1451). 
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I samband med framtagandet av nya riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad har 
förskoleförvaltningen gjort en utredning som inkluderar 
konsekvensanalys gällande vissa av tilläggen och 
barnkonsekvensanalys. I utredningen har bland annat 
stadsdelsförvaltningarna och stadsledningskontoret bidragit med 
beskrivning av tillämpning idag samt underlag för 
konsekvensbeskrivning gällande beredskap, kapacitet, ekonomi och 
kommunens tillsyn av fristående förskola och enskild pedagogisk 
omsorg. Förvaltningen har i utredningen identifierat vad som 
behöver utvecklas för att kunna implementera och omsätta 
föreslagna riktlinjer i praktiken. Med anledning av detta är 
förskoleförvaltningens förslag att riktlinjerna träder i kraft tidigast 
den 1 juli 2026. 
 
Förvaltningen är överlag positiv till förslaget till Riktlinjer för 
ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad. Förvaltningen har några förslag på förtydligande 
och justeringar av de föreslagna riktlinjerna. 
  

Förslag till beslut 
Anders Göransson (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och Magnus 
Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med Anders Göransson (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palms (MP) förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Therese Lindström (M), Anne-Lie Elfvén (L) och Martin 
Westmont (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
egna förslag till beslut. 
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Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C), Jonas 
Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvéns (L) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/327-2 (Godkänd - R 1) Riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms 
stad 

• SÖD 2025/327-1.2 Bilaga - Riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms 
stad 

• SÖD 2025/327-1.3 Bilaga - Regler för intagning och plats i 
förskola och pedagogisk omsorg i Stockholm stad. 

• SÖD 2025/327-1.1 Tjänsteutlåtande - Riktlinjer för ansökan 
och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad 
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Södermalm 

2025-06-17 
Ärende 22 

Remiss - Riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg 

i Stockholms stad 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén V 

Magnus Palm MP 
     

Förslag till beslut  
Att skicka förvaltningens svar på remissen med följande tillägg  
Staden och den kommunala förskolan har ett vidare ansvar än de enskilda förskolorna. En 
enskild förskola har ansvar för de barn som går i deras skola. Staden måste sörja för alla 
barn. Det här är en fundamental skillnad som i än högre grad än idag borde prägla stadens 
framtida förskoleplanering. 
 
Ett sätt att förfina stadens uppföljningsmetoder och samtidigt underlätta 
föräldrarnas val vore att se över den nuvarande uppdelningen i kommunala och 
fristående förskolor. Staden borde undersöka möjligheten att låta idéburna och 
icke-vinstdrivna förskolor bilda en egen kategori.  
 
Den som idag går in på Stockholms stad sida Hitta förskola och klickar i 
Södermalm kan välja mellan 113 förskolor. För att underlätta valet går det 
dessutom att söka på geografi och/eller organisationsform. I det senare fallet finns 
tre underkategorier: Kommunalt (47), Fristående (53) eller Fristående 
(föräldrakooperativ) (13).  
 
I gruppen Fristående ingår både Katarina Västra Förskola, en idéburen 
verksamhet med en enda förskola, och Pysslingen med över 100 förskolor över 
hela landet. De senare är en del av AcadeMedia, en börsnoterad koncern som är 
ett av Sveriges största utbildningsföretag. Att båda dessa förskolor ingår i samma 
kategori gör att vi får en disparat grupp där risken är stor att skillnader inte 
tydliggörs, både vad gäller resultat och nöjdhet.  
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Södermalms stadsdelsnämnd  
 
250617  
 
Ärende 22 
 
Remiss av riktlinjer för ansökan 
och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholms 
stad  

 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
Förslag till beslut 

1. Att Södermalms stadsdelsnämnd avstyrker förslaget till riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad,  
 

2. Att därutöver anföra:  

Av förslaget från förskoleförvaltningen framgår att så kallade garantiplatser enbart ska 
erbjudas i kommunala förskolor, vilket innebär att fristående förskolor utesluts från 
garantisystemet. 

Vi ser med stor oro på det förslag som nu ligger på bordet. Det riskerar att utesluta cirka en 
tredjedel av förskolorna som alternativ för föräldrar vid en placering, vilket kraftigt begränsar 
möjligheten att välja en förskola som passar barnets behov och familjens önskemål. 

För många familjer innebär detta att de tvingas acceptera en placering på en förskola som de 
egentligen inte vill ha – kanske för att den ligger för långt bort eller inte motsvarar deras krav. 
Konsekvensen blir en ökad risk för att barnen måste byta förskola längre fram, vilket skapar 
otrygghet både för barnet och föräldrarna. 

Stadsdelsförvaltningen pekar i sitt tjänsteutlåtande på risken för att fler barn erbjuds 
förskoleplats längre från hemmet och därefter byter förskola, med ny inskolning, personal och 
barngrupp som följd. Att barns behov av trygghet och kontinuitet åsidosätts innebär, enligt 
förvaltningens bedömning, en risk för att principen om barnets bästa kan äventyras. Tyvärr 
ser vi här ytterligare ett exempel på att vänsterstyret sätter ideologi över kvalitet, valfrihet, 
ekonomisk hållbarhet och i detta fall även barnets bästa.  
 
Mot bakgrund av detta bör förslaget i sin nuvarande form avstyrkas.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 

2025-06-17 
Ärende 22 

Dnr SÖD 2025/327 
 
 
Remiss - Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk 
omsorg i Stockholms stad 
 

Förslag till beslut 

1. Att återremittera ärendet. 
 

2. Att i andra hand avslå förvaltningens förslag till beslut. 
 

3. Därutöver anföra följande: 

Sverigedemokraterna vill återremittera ärendet till förvaltningen och vill att yttrandet 
problematiserar det föreslagna tillägget att endast kommunala förskolor ska erbjuda 
garantiplats. Detta förslag innebär en tydlig risk för mindre hållbara placeringar, särskilt i 
bostadsområden där det finns få kommunala förskoleplatser. 

Det framgår att barn kan komma att erbjudas plats längre bort från hemmet, vilket i 
förlängningen kan leda till byte av förskola – och därmed ny inskolning, ny personal och en ny 
barngrupp. Detta rimmar illa med barns behov av trygghet, stabilitet och kontinuitet under de 
tidiga åren. En sådan utveckling riskerar, enligt förvaltningens bedömning, att stå i strid med 
principen om barnets bästa. 

Sverigedemokraterna menar att detta endast är ännu ett försök från vänstermajoriteten att, av 
ideologiska skäl och utan hänsyn till barnens bästa, försvåra för fristående aktörer att verka 
på lika villkor. I praktiken innebär det en nedmontering av valfriheten för vårdnadshavare, 
samtidigt som barns behov riskerar att hamna i skymundan. 

Det är dessutom högst anmärkningsvärt att riktlinjerna föreslår att personer som saknar laglig 
rätt att vistas i landet ska erbjudas förskoleverksamhet i Stockholm på samma villkor som 
övriga – en formulering som helt bör strykas. 

Mot denna bakgrund anser Sverigedemokraterna att förslaget måste ses över. 
Konsekvenserna för barnens trygghet och förutsättningar till en god start i förskolan är så pass 
allvarliga att ärendet bör återremitteras för vidare beredning, med särskilt fokus på att 
säkerställa att alla barns behov tillgodoses – oavsett huvudman för verksamheten. 

 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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§ 28 
Remiss - Delbetänkande Stärkt pandemiberedskap (SOU 
2025:48), KS 2025/719  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2025/719 
SÖD 2025/479 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ”Remiss – Delbetänkande 
Stärkt pandemiberedskap (SOU 2025:48)” av kommunstyrelsen. 
Den korta svarstiden innebär att remissen besvaras med ett 
kontorsyttrande som anmäls till nämnden. 
 
I delbetänkandet föreslår utredaren att regleringen av smittskydd 
anpassas till situationer med mer omfattande smittspridning. 
Förvaltningen har inga synpunkter eller förslag kring 
delbetänkandet. Det är positivt om en framtida pandemi kan 
hanteras snabbt och effektivt och den nationella strategin är 
välkommen. God samverkan och tydlig ansvarsfördelning, 
kombinerat med lokalt handlingsutrymme, är viktigt för kommuners 
beredskapsarbete. Likaså att det finns ekonomiska förutsättningar 
att bedriva ett aktivt och långsiktigt beredskapsarbete. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/479-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss - 
Delbetänkande Stärkt pandemiberedskap 

• SÖD 2025/479-1.2 Remiss - Delbetänkande Stärkt 
pandemiberedskap (SOU 2025:48) Vol 1 

• SÖD 2025/479-1.1 Remiss - delbetänkande Stärkt 
pandemiberedskap (SOU 2025:48) Vol 2 
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§ 29 
Förskoleundersökningen 2025  
SÖD 2025/459 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger rapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad genomför årligen en undersökning i stadens 
förskolor och familjedaghem/pedagogisk omsorg. Vårdnadshavare 
ombeds att fylla i en enkät och på så sätt bedöma kvaliteten i 
verksamheten. Syftet med undersökningen är att utveckla den 
pedagogiska kvaliteten och resultatet publiceras även på stadens 
hemsida. Undersökningen är en totalundersökning och riktas till 
samtliga vårdnadshavare med barn i både kommunal och fristående 
förskola i Stockholms stad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga rapporten till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/459-1 (Godkänd - R 1) Förskoleundersökningen 
2025 

• SÖD 2025/459-2 Bilaga 1 Södermalm förskoleundersökning 
kommunal och enskild regi 

• SÖD 2025/459-2.1 Bilaga 2 Förskolendersökningen 
Södermalm kommunala enheter 

• SÖD 2025/459-2.2 Bilaga 3 Förskoleundersökningen 
Södermalm Förskoleområde 1 

• SÖD 2025/459-2.3 Bilaga 4 Förskoleundersökningen 
Södermalm Förskoleområde 2 

• SÖD 2025/459-2.4 Bilaga 5 Förskoleundersökningen 
Södermalm Förskoleområde 3 

• SÖD 2025/459-2.5 Bilaga 6 Förskoleundersökningen 
Södermalm Förskoleområde 4 

• SÖD 2025/459-2.6 Bilaga 7 Förskoleundersökningen Staden 
totalt kommunala förskolor 

• SÖD 2025/459-2.7 Bilaga 8 Förskoleundersökningen Staden 
totalt kommunal och enskild regi 
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§ 30 
Anmälan av delegationsbeslut  
SÖD 2025/6 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
delegationsbeslut och lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
• Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2024/1463. 
• Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2024/1464. 
• Beslut om fastställande av hanteringsanvisningar för 

Södermalms stadsdelsnämnd, SÖD 2025/497. 
• Tilldelningsbeslut i Södermalms stadsdelsförvaltnings 

upphandling av Passagerartrafik med båt till Årsta holmar, 
SÖD 2024/1417. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan av delegationsbeslut och lägga dem 
till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• 2125927 Beslut om fastställande av hanteringsanvisningar 
• 2125957 Tilldelningsbeslut upphandling av passagerartrafik 

med båt till Årsta holmar_Bortredigerad 
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§ 31 
Förvaltningsgruppens protokoll  
SÖD 2025/7 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 2025-06-09 
och tillhörande bilaga anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/7-15 Protokoll FVG 9 juni 
• SÖD 2025/7-16 Bilaga 1 - OSA-enkät Södermalm sdf - FVG 
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§ 32 
Södermalms pensionärsråds protokoll  
SÖD 2025/9 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråds sammanträde 2025-06-
09 anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/9-13 Protokoll SPR 2025-06-09 
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§ 33 
Södermalms stadsdelsnämnds råd för 
funktionshinderfrågors protokoll  
SÖD 2025/402 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms stadsdelsnämnds råd för 
funktionshinderfrågors protokoll och tillhörande bilagor anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/402-2 Protokoll SFR 2025-04-22 
• SÖD 2025/402-2.2 Reimers 2025 Textkopia 
• SÖD 2025/402-2.1 2025-05-08_14-07-19 
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§ 34 
Information från förvaltningen  

Sammanfattning av ärendet  
Tillförordnad stadsdelsdirektör Snorre Berglund informerade om att 
rekrytering av stadsdelsdirektör pågår. 
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§ 35 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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